
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 6. november 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 178 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 178:  

”Vil ministeren sikre en øget dimensionering på sundhedsplejerskeuddannelsen?” 

 

Svar: 

Det er meget vigtigt for mig, at der er et tilstrækkeligt antal sundhedsplejersker i lan-

dets kommuner til at løfte de vigtige opgaver, der ligger i sundhedsplejen. Sundheds-

plejersker er nemlig nøglepersoner, når det kommer til at bekæmpe ulighed i sund-

hed gennem en tidlig og forebyggende indsats.  

 

Som det fremgår af den politiske forståelse mellem Socialdemokratiet, Radikale Ven-

stre, SF og E hedsliste  ”Retfærdig ret i g for Da ark”, vil regeri ge  i vitere til 
forhandlinger om en sundhedsaftale, hvor en af regeringens prioriteter er, at der skal 

uddannes og ansættes mere sundhedsfagligt personale.  

 

Jeg vil sørge for at inddrage alle relevante input, jeg modtager, i disse forhandlinger. 

Det gælder også behovet for en øget dimensionering på uddannelsen til sundheds-

plejerske.  

 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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